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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 5. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 21. 9. 2023 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, Mgr. Jiří Knitl, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. 

Martin Pacovský, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, MUDr. Tomáš Kaštovský, Stanislav Šimek    

Hosté: Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. 
m. Prahy, brig. gen. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. Petr Matějček - ředitel 
Krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy, Mgr. Zdeněk Křivánek – náměstek ředitele sekce NLZP ZZS 
HMP, Mgr. Josef Macháček - poradce primátora   

Jednání řídil: Jiří Ptáček, předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Zpráva o činnosti MP HMP za červen - srpen 2023 

4. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za červen - srpen 2023 

5. Zpráva o činnosti ZZS HMP za červen - srpen 2023 

6. Zpráva o činnosti HZS HMP za červen - srpen 2023 

7. Zpráva o činnosti SS HMP za červen - srpen 2023 

8. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP. Jelikož Výbor není tak vytížen z hlediska projednávání tisků do Zastupitelstva HMP, předseda 
Ptáček navrhnul, že se Výbor bude konat 1 x 2 měsíce. Bude záležet na projednávaných materiálech. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
                                                                          přijato (5 - 0 - 0) 
 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Mgr. Jiří Knitl. 
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3. Zpráva o činnosti MP HMP za červen - srpen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Sdělil, že statistiky týkající se června až 
srpna jsou standardní a požádal o případné dotazy. 
 
V 15:07 přišel na jednání Výboru člen výboru Mazur. 

 
V 15:15 přišel na jednání Výboru člen výboru Hrubčík. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - na úvod sdělil, že se pravidelně účastní setkání pražských starostů, kde se zpravidla řeší téma MP 
HMP. Byla přijata usnesení ve vztahu k MP HMP, která poukazují na dvě oblasti a to počet strážníků a vztah MČ k 
obvodním ředitelstvím, tzn. posílení vlivu starostů MČ k obvodním ředitelství MP HMP. Požádal ředitele Šustera o 
přípravu materiálu související s výše uvedenými tématy tak, aby mohl být prezentován na dalším setkání starostů. 
Následně citoval obě usnesení. 
 
ředitel Šuster - reagoval s tím, že se na něj nikdo s žádným usnesením neobrátil. K personální situaci odpověděl, že je 
nyní u vedení Prahy dokument ve fázi projednávání. K druhému bodu se vyjádřil, že po volbách jednal se všemi 
starosty 57 MČ, a od nikoho nezazněla kritika  k obvodním ředitelstvím. Dále uvedl, že obvodní ředitelé zpravidla plní 
přednostně pokyny starostů MČ.  
 
člen výboru Buršík - doplnil, že starostům chybí formalizace komunikace, jelikož nyní vše probíhá po vzájemné 
dohodě.  
 
ředitel Šuster - dále uvedl, že institucionalizace, o kterou jde, aby obvodní ředitelé podléhali přímo starostům MČ je 
ze zákona nemožná. Zřizovatelem MP HMP je obec. 
 
předseda Ptáček - nezpochybňuje zákon, který říká, že zřizovatelem je obec. Spíše zda by v rámci organizačního řádu 
MP HMP mohlo dojít k formalizaci komunikace a činností směřující k MČ. Pouze na toto upozorňuje, jelikož 
starostové zatím nedostali relevantní odpověď. Není nijak pověřený, aby tlumočil postoj starostů MČ. 
 
člen výboru Ondra - vznesl dotaz na bezpečnostní mapu, zda je dostupná a mohla být rozeslána. Využil by ji jako člen 
bezpečnostní komise na Praze 2. 
 
předseda Ptáček - odpověděl, že rozesílal odkazy na mapy, které jsou dostupné online. Odkazy může rozeslat znovu. 
 
Dále proběhla debata o tomto tématu. Bylo řečeno, že mapa kriminality se nazývá Mapa budoucnosti 2. Tyto mapy 
nezahrnují přestupky od MP HMP, což je ve své podstatě dobře, jelikož by neměly vypovídající hodnotu. Na další 
mapě spolupracoval IPR a týkala se pocitu bezpečí na území hl. m. Prahy. Obě mapy mají jistou míru relevantnosti, i 
když vstupní data byla odlišná. 
 
člen výboru Hrubčík - sdělil, že již několikrát žádal o statistiky MP HMP, nicméně mu nikdy nebylo vyhověno. Proto 
navrhuje, aby finanční prostředky (na tabulková místa), které mají v rozpočtu, byly investovány do posílení 
statistického oddělení - lepší strukturalizace dat např. na MČ, vygenerovat mapu pomocí GPS. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že jsou schopni zpracovávat údaje, které mají ve své gesci, ale nejsou schopni nic udělat s 
duplicitou přestupků, jelikož je to dáno zákonem. Strážník pouze nabírá přestupky, rozhoduje správní orgán. Dále 
sdělil, že jsou schopni generovat data podle obvodních ředitelství. Přestupek ke konkrétnímu místu vztáhnout nelze, 
jelikož nemusí dojít k uzavření přestupku na místě, kde byl i nabrán. Další věci pak přichází z automatizovaných 
měřících systémů, kde není MP HMP správcem. 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda mají data z GPS. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že ano, nicméně jejich systém je neumí zpracovat. Bylo by to o celé změně systému 
evidence přestupků. Upozornil, že změna by byla velmi nákladná nejen na finance, ale i na personál. Nicméně 
starostové dostávají od obvodních ředitelů informace o přestupcích týkajících se daných lokalit. 
 
člen výboru Hrubčík - reagoval s tím, že klíčová je místní osobní znalost ředitele a strážníků. 
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předseda Ptáček - požádal ředitele Šustera o písemné nadefinování požadavků týkající se změny systému evidence 
přestupků - geolokace přestupkového jednání podle čísla popisného konkrétního místa souřadnic. Upozornil, že je 
klíčová samotná interpretace statistických údajů. 
 
člen výboru Hrubčík - doplnil, že tyto statistické údaje jsou důležité např. při plánování výstavby kamer. K 
následnému vyhodnocení mohou sloužit data od MP HMP. Prevence musí mít smysl. 

 

4. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za červen - srpen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, ředitel krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy. Z 
hlediska statistiky se zvyšuje internetová kriminality. Jsou vytvořeny analytické skupiny, které se tímto zabývají. 
Problémem ovšem je, že chybí více odborníků. Za poslední dva měsíce objasnili čtyři násilné trestné činy/pokusy o 
násilný trestný čin. Upozornil na změnu zákona o pozemních komunikací od 1. 1. 2024, což pro zástupce policie bude 
znamenat větší nároky, zejména školení policistů. Dále se budou moci nově občané prokazovat elektronickým 
občanským průkazem a také pokuty platit kartou. Ředitel Šuster dále doplnil, že od 1. 7. 2024 bude přecházet 
kompletní agenda dopravních přestupků na MČ. Ředitel Matějček informoval o rizikových fotbalových utkáních, 
v souvislosti s účastí tři pražských klubů v evropské lize, kde budou opět zajišťovat bezpečnost a pořádek. Také více 
řeší nelegální migraci, zejména při kontrolách dodávek. Velkou část řešené agendy v současnosti tvoří podněty od 
Úřadu práce ČR na podezření z podvodného jednání při čerpání dotací. Personální situace je podobná jako na 
začátku roku, i když se daří nábor, tak stejný počet policistů také odchází. V procesu je příprava na MS v hokeji, které 
se uskuteční příští rok v Praze a Ostravě. Dotkl se tématu protestů na magistrále. Soud se zastal protestujících a ti 
mohou využívat jeden jízdní pruh. Již nahlásili dalších 10 termínů protestů. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Ondra - sdělil, že není možné, aby bezpečnostní opatření platil stát/město, ale jednotlivé kluby. Musí 
proběhnout schůzka s jednotlivými zainteresovanými subjekty, kde by se tato otázka vyřešila. Zajímá ho tedy, proč 
bezpečnostní opatření neplatí kluby. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že se zástupci klubů samozřejmě jednají. Nicméně veřejné prostranství má za 
povinnost chránit ze zákona policie. Co se týče zákroků na stadionu, pokud dojde k podcenění pořadatelské služby, 
pak jdou finanční náhrady za klubem. 
 
člen výboru Mazur - vznesl dotaz, jakou finanční částku musí policie vynaložit na tento typ bezpečnostního opatření. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že záleží na počátečních informací (počet fanoušků atd.). Standardní situace při 
zajištění účasti 500 fanoušků jsou potřeba dvě oddělení SPJ, což stojí odhadem cca 200 - 250. 000 Kč. 
 
člen výboru Knitl - reagoval, že Praha 7 již delší dobu kooperuje při extra vývozu tříděného odpadu, který je kolem 
stadionu na Letné. Vyplývá to s požadavků policie. Nyní bude o proplácení těchto vývozů jednat s Magistrátem. 

 

5. Zpráva o činnosti ZZS HMP za červen - srpen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Zdeněk Křivánek, DiS., MHA, náměstek ředitele sekce NLZP ZZS HMP. 
Vyzdvihl fakt, že za mnoho let, došlo v období letních měsíců k poklesu výzev i zásahů. Nicméně očekávají od října 
opět nárůst. Jsou však připraveni a jedním z faktorů je i úspěšný nábor nových záchranářů. Díky tomu budou, od 
října, otevírat další výjezdovou skupinu. Rozšířili projekt zdravotnické dopravní služby, kterou využívají při výjezdech 
nízkých naléhavostí. Týkat se bude noční směny. Ve spolupráci se ZZS Středočeského kraje a Všeobecnou fakultní 
nemocnicí rozjíždí projekt tzv. ECPR, kdy za kontinuální resuscitace vezou pacienta na mimotělní oběh. Účastnili se, 
spolu s HZS HMP, mezinárodní pomoci při rozsáhlých požárech v Řecku. Primárně tam působili pro příslušníky HZS 
HMP. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - dotázal se na nové sanitní vozy. 
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náměstek Křivánek - odpověděl, že převzali všech 30 vozidel, nicméně kvůli polské subdodávce řeší četné reklamace. 
V ostrém provozu je 12 vozidel. 
 
předseda Ptáček - požádal o stanovení termínu k prezentaci nových sanitních vozů. 
 
náměstek Křivánek - reagoval s tím, že ano, termín stanoví. Spolu se sanitkami by mohli ukázat i další techniku. 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz na situaci v Nemocnici Na Bulovce, kde lékaři na urgentním příjmu odmítají sloužit 
přesčasy. 
 
náměstek Křivánek - odpověděl, že zatím se to ZZS HMP nijak nedotklo. Dostal se k nim určitý e-mail, který poslali 
vedení nemocnice k vyjádření. Byli ubezpečeni, že jejich interní záležitosti, nebudou mít dopad na chod urgentního 
příjmu. 

 

6. Zpráva o činnosti HZS HMP za červen - srpen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Navázal na příspěvek od ZZS HMP, 
kdy v Řecku působili tři týdny a byly vyslány dva moduly - pozemní hašení a letecké hašení. Na této operaci bylo 
nasazeno celkem 140 osob ve dvou turnusech. Tým byl zkombinován specificky a nově, kdy k příslušníkům HZS 
přičleňovali speciálně cvičené psy s kynology, a přiřadili zástupce ZZS HMP. Financování bude zajištěno z Ministerstva 
zahraničních věcí ČR. Na území Prahy řešili např. požár střelnice na Praze 6, dále požáry elektrokoloběžek při nabíjení 
v bytech, požáry bytů, kde se shromažďuje hodně materiálu, a požáry tramvají. Konstatoval, že i HZS HMP řeší 
nedostatek hasičů, přičemž je snaha o další snižování, což by byl velmi nešťastný krok. 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz, zda mají hasiči problém projet ulicemi k požárům. 
 
ředitel Prudil - odpověděl, že ano. Potřebují 3m na průjezd techniky. Je řada projektů zejména na monitoring 
průjezdnosti. Díky popelářským vozům, mají přehled, kde projedou. Horší situace je samozřejmě v noci. Díky špatně 
zaparkovaných vozům rostou počty menších dopravních nehod hasičských vozidel. 

 

7. Zpráva o činnosti SS HMP za červen - srpen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Zmínil se o projektu Svět záchranářů, 
který se přejmenoval na Svět bezpečí Praha. Bude se nyní podávat návrh na změnu územního plánu v Dubči. Dalším 
velkým tématem je navýšení cen za odtahy. Realita je taková, že nelze cenu měnit pouze usnesením Rady HMP, ale 
změnou vyhlášky. Ta musí projít připomínkovým řízením přes všechny MČ, což bude časově náročné. 

 

8. Různé a závěr 

JUDr. Štalmachová, ředitelka odboru bezpečnosti Magistrátu, pozvala přítomné členy Výboru na následující akce. V 
sobotu 23. 9. 2023 se bude konat na Výstavišti tzv. Den hrdinů, kde budou účastny všechny složky IZS. Dále 
proběhne od 7. - 8. 10. 2023 noční cvičení týkající se protipovodňové ochrany na Zbraslavi. Začátek cvičení je v 18:00 
hod. Jedná se o předposlední cvičení. Na jaře 2024 bude ukončeno posledním úsekem, kterým bude prověřena 
kompletní protipovodňová ochrana na území hl. m. Prahy. Ve dnech 12. – 15. 10. 2023 proběhne tradiční Signal 
festival. Další akcí je Rallye, která proběhne 26. 10. 2023. Start je naplánován na Hradčanském náměstí, odkud se 
vozy přemístí na závodiště v Chuchli. Vše se realizuje bez narušení a omezení dopravy. V listopadu se připravuje, ve 
spolupráci s PVK, cvičení, jehož tématem je napadení vodního zdroje na území Prahy 2. Cílem cvičení je zkouška 
reakce jednotlivých složek IZS a rychlé a plošné zavezení náhradních zdrojů pitné vody (např. cisterny, roznáška vaků 
a lahví s pitnou vodou). O víkendu 11. -12. 11. 2023 proběhnou souběžně dvě velká cvičení. Jedno se odehraje v 
tunelu Blanka a druhé se uskuteční na Praze 7, kde proběhne zkouška jeřábů a techniky pro manipulaci s těžkými 
trámci v rámci linie PPO. Obě cvičení proběhnou v nočních hodinách. Na listopadovém jednání Výboru by ráda 
prezentovala systém pro přípravu velkých akcí typu Rallye, Signal festival apod. Prezentaci by doplnila akcemi, které 
proběhnou do konce tohoto roku. Předseda Ptáček požádal o zasílání notifikací týkající se jednotlivých cvičení cca 14 
dní před jejich konání. 
 
Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 16:35 hod. 
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Ověřil: Mgr. Jiří Knitl, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a 

pro prevenci kriminality ZHMP 
 
 

 
JUDr. Markéta Štalmachová 

tajemnice Výboru pro bezpečnost a 
pro prevenci kriminality ZHMP 

 
 


